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VERSLAG VERGADERING GECOMBINEERDE RAADSCOMMISSIES 

 

BEGROTING 2013 PROGRAMMA 5: SPORT EN BEWEGEN 
 

Datum: 7 november 2012 

Plaats: Oude raadzaal 

Tijd: 17.40-18.20 uur 

 

Aanwezig: dhr. D. Jager (voorzitter), mw. E. van Lente (PvdA), dhr. M.D. Blom (VVD), dhr. 

A. Sijbolts (Stadspartij), mw. N.G.J. Temmink (SP), mw. G.E.J. Copini (D66), mw. L.I. van der Vegt 

(GroenLinks), dhr. R. Bolle (CDA), dhr. M. Verhoef (ChristenUnie), dhr. M. van den Anker (Student 

& Stad), mw. M. Wilschut (PvdD) 

Wethouder: dhr. D. Istha 

Namens de griffie: mw. G. Mulder (commissiegriffier) 

Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland) 

 

Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 

 

Dhr. Verhoef (ChristenUnie): 

 Met de motie Focus op sport vroeg de raad extra aandacht voor sport, in dit programma schort 

daar het een en ander aan. Het Mulierrapport laat knelpunten zien bij vooral sportcomplexen 

en sporthallen. 

 Sporthal De Wijert baart de fractie al lang de nodige zorg. Het is nu duidelijk dat middelen 

kunnen worden samengevoegd zodat een volwaardige sporthal in De Wijert komt. De fractie 

wil niet dat het naar 2013 wordt doorgeschoven. Graag bij deze begroting duidelijkheid over 

de sporthal en de gesprekken met Noorderpoort en het Gomaruscollege: wat is de stand van 

zaken bij de gesprekken, wat kan de raad verwachten en op welke termijn? 

 De fractie is tevreden met het sportiever inrichten van de openbare ruimte. 

 Stimuleren sportdeelname: hoe staat het met het voorstel van de CU een sportpas voor 

scholieren in te voeren? 

 De fractie is voor een goede balans tussen topsport en breedtesport. 

Dhr. Blom (VVD): 

 Sluit zich volledig aan bij de woordvoering van dhr. Verhoef over sporthal De Wijert. 

 Trainingscomplex FC Groningen op Corpus Den Hoorn: in de begroting staat dat de 

herstructurering van Corpus Den Hoorn in 2013 start, voorwaarde is dat in 2012 

overeenstemming met FC Groningen wordt bereikt. Het probleem blijkt echter bij de 

amateurvereniging Gronitas te liggen. Wat is de stand van zaken? 

Dhr. Van den Anker (Student en Stad): 

 Sluit zich aan bij de vragen over De Wijert en Gronitas. 

 De begroting zegt dat de oplossing voor knelpunten zo veel mogelijk binnen de bestaande 

capaciteit wordt gezocht. De fractie is het er in eerste instantie mee eens, maar het zal niet 

toereikend zijn. Er zal namelijk veel meer vraag komen naar accommodaties. De gevolgen 

voor de sport in de stad kunnen groot zijn bij gebrek aan accommodaties. Is de wethouder het 

daarmee eens? 

 Bestaande accommodaties: er zijn verschillende problemen, bijvoorbeeld bij de roeibaan op 

Harkstede. Hoe staat het met de aankoop door de gemeente? Er moet snel een oplossing 

komen, verenigingen verdienen duidelijkheid. 

 Later komt de commissie nog te spreken over de accommodatie van GHBS, in het kader van 

De basis op orde. 

 Stimuleren sportdeelname door de jeugd juicht de fractie toe. 

 Topsport moet altijd in balans blijven met de breedtesport. Spreker wacht de topsportnota af. 
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Mw. Van der Vegt (GroenLinks): 

 Is erg enthousiast over het besluit van het college het bewegen in het basisonderwijs in 2013 

structureel te willen gaan regelen met een plan van aanpak. 

 De accommodaties: dit baart de fractie zorgen. De vraag is of het efficiënter benutten van 

ruimten en velden voldoende is. 

 Sport en spel in de openbare ruimte: dit staat in de begroting, het gaat echter vooral over het 

spelen. Waarom komt er geen impuls voor het sporten in de openbare ruimte? 

 De conceptnota Talent voor topsport: er was in de raad de nodige kritiek vooral op de keuze 

voor de speerpuntsporten. Graag aandacht hiervoor voordat de definitieve nota naar de raad 

komt. 

Mw. Van Lente (PvdA): 

 Prima dat de gemeente flink inzet op bewegingsonderwijs. Er is echter een financieel 

probleem. 

 Sportaccommodaties: de Investeringen 2013 staan deze keer niet in de begroting. Kan dit 

overzicht alsnog ter inzage worden gelegd? Hoe worden ambities gerealiseerd op het gebied 

van talentontwikkeling en gehandicaptensport gezien de beperkte middelen? Graag een keer in 

de commissie bespreken. 

 Sommige ambities in het sportbeleid gebeuren te langzaam, zie bijvoorbeeld de evaluatie van 

het subsidie- en tariefbeleid. Dat zou al in 2010 gebeuren. Het is jammer voor verenigingen 

die verwachtingen hebben. 

 Klanttevredenheid van verenigingen: dit wordt in 2013 gemeten. Dat is prima, maar de raad 

zou de tevredenheid van gebruikers van hallen eind dit jaar al te zien krijgen. Spreker hoopt 

dat dit gebeurt. 

Mw. Copini (D66): 

 Het is een mooi programma met heldere ambities. Er is de komende jaren nog veel te doen. 

 Accommodaties: er ligt nog een flinke uitdaging voor de gemeente om bij GHBS het nodige te 

realiseren. Hoe ziet de wethouder dit? 

 Eens met de vragen van de VVD over Gronitas en van de CU over sporthal De Wijert. 

 Openbare ruimte, outdoor gyms voor ouderen: het is al genoemd. Spreker houdt zich er sinds 

2011 mee bezig. Er is de cheque van 10.000 euro en er zijn bewonersinitiatieven. Is de 

wethouder bereid deze initiatieven te ondersteunen? En in hoeverre pakt de wethouder 

buitensportmogelijkheden op met het onderwijsveld in het kader van bewegingsonderwijs? 

 Sportieve scholen: waarom is het doel ‘predicaat sportieve school’ voor 2013 op slechts twee 

gesteld? Kan dat niet ambitieuzer? 

Mw. Temmink (SP): 

 Sluit zich voor het grootste deel aan bij de vragen over accommodaties, de SP maakt zich ook 

zorgen. 

 De fractie is blij dat wordt ingezet op goede toegankelijkheid van sportvoorzieningen en dat er 

goede mogelijkheden zijn voor mensen om met sport in aanraking te komen en dat de 

bestaande aanpak wordt voortgezet. Spreker verzoekt erop te letten dat goed van deze 

sportvoorzieningen gebruik wordt gemaakt, vooral door de mensen uit de lagere sociale 

klassen. 

Mw. Wilschut (PvdD): 

 Sport stimuleren is meer dan alleen bewegen; zie het stimuleren van samenwerking tussen 

verenigingen en andere organisaties zoals kinderopvang. Dat is prima. De PvdD geeft de 

voorkeur aan organisaties die zich op alle stadjers richten. 

 Wat wordt bedoeld met de uitspraak dat er mogelijkheden zijn om de openbare ruimte 

bewegingsvriendelijker te maken? 

 Deelname aan sport, de prioriteit die wordt gegeven aan activiteiten die deelname aan sport, 

bewegen en gezondheid stimuleren: boven welke andere activiteiten is het een prioriteit? 

 Het is betreurenswaardig dat er geen middelen zijn om de nota Capaciteitsvergroting in 

sportvoorzieningen te realiseren. Het is tegelijk een probleem. De PvdD adviseert meer 

aandacht te geven aan het hebben van een hond als huisdier; de mensen en vooral kinderen 

komen er sneller mee in beweging. Herkent de wethouder deze link? 
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 Speeltoestellen: het is bijzonder dat de groep 9-17 jaar bij elkaar wordt genomen, de 

verschillende leeftijden binnen deze groep hebben verschillende behoeften. 

Dhr. Sijbolts (Stadspartij): 

 Sluit zich aan bij de opmerkingen over accommodaties. 

 Spreker constateert een tekort aan middelen bij de sporthallen, het onderhoud blijft achter. 

Vorig jaar zei de fractie al dat meer ambitie en middelen bij sport nodig zijn. 

  Sporten in de openbare ruimte: er is veel aandacht voor, conclusie is dat openruimtes en 

groenvoorzieningen niet meer volgebouwd moeten worden. 

 Topsport en talentontwikkeling: de fractie is niet voor het voorrang geven aan talenten bij het 

gebruik van accommodaties. 

 Sportpark Corpus Den Hoorn: als geen overeenstemming met alle sportverenigingen wordt 

bereikt, stemt de fractie niet in met het plan. 

Dhr. Bolle (CDA): 

 Sluit zich aan bij de woordvoering van dhr. Verhoef over de motie Focus op sport en sporthal 

De Wijert. 

 De fractie is verheugd over de visie op de moderne sportvereniging die in 2013 zal 

verschijnen. De fractie is benieuwd naar de verbindingen. 

 Blz. 135, topsport en voorrang in accommodaties: hoever staat het met de verkenning? Het 

lijkt of deze al voor de helft is uitgevoerd. 

Wethouder Istha: 

 Kan niet op alle vragen antwoorden geven, het is de vierde werkdag van de wethouder. 

 Voorrang voor topsporters in accommodaties: het college komt in januari 2013 met een nota 

over topsport waarin op het onderwerp wordt ingegaan. 

 Het belang van sport voor de maatschappij is groot: naast fysieke ontwikkeling gaat het om 

betrokkenheid bij de maatschappij. De wethouder neemt het advies van mw. Wilschut over 

om het hondenbeleid in verband met sport te brengen. 

 Corpus Den Hoorn: het klopt dat de amateurclub grote moeite heeft haar clubgebouw te 

verlaten. Dat is een probleem. De ambtelijke mogelijkheden om zaken te doen, zijn uitgeput. 

De wethouder pakt het dossier snel op en gaat samen met de voorzitter van FC Groningen een 

gesprek voeren met de leiding van de amateurclub. 

 Sportaccommodaties in Zuid: de gemeente onderzoekt de mogelijkheid van twee 

sportaccommodaties in Zuid. Samen met het Noorderpoortcollege wordt bekeken of naast 

Euroborg een sporthal ter grootte van drie gymlokalen kan worden gerealiseerd. Op de huidige 

locatie in De Wijert kan een sportzaal ter grootte van twee gymlokalen worden gerealiseerd. 

Het Gomaruscollege mag daar voor eigen gebruik een gymzaal realiseren. Dit kan op hun 

eigen terrein, maar ook op de huidige sportlocatie in De Wijert zodat die sportzaal weer groter 

zou kunnen worden. Er is overleg met het Gomaruscollege. Op een vraag van dhr. Sijbolts 

(Stadspartij): de wens van Tamarisk wordt meegenomen bij de uitwerking. De wethouder 

zegt toe de raad te informeren over zijn intenties bij dit probleem, over de stand van zaken van 

de gesprekken en op welk moment het college met een oplossing denkt te komen. Deze 

informatie kan snel naar de raad omdat het al beschikbaar is in de vorm van één A4’tje. De 

wethouder heeft haast, er moet voor eind 2012 een oplossing komen. 

 Het klopt dat er betere accommodaties moeten komen. Dat kost geld, de wethouder zal het in 

het college ter sprake brengen. Hij kan uiteraard geen toezegging doen. 

 Samenhang topsport en breedtesport: beide zijn onlosmakelijk met elkaar verbonden. De 

aandacht voor topsport mag niet ten koste gaan van de breedtesport. 

 De roeibaan Harkstede: een nieuwe roeibaan kost veel geld, het college heeft nergens gezegd 

dit te gaan doen. De wethouder zegt toe het uit te zoeken en volgende week schriftelijk 

antwoord te geven. 

 Openbare ruimte, meer aandacht voor spel dan voor sport: er is zeker aandacht voor sport, zie 

de twee Cruyffveldjes. De wethouder gaat zich inspannen om met hulp van Johan Cruyff een 

derde veld te realiseren. 

 Evaluatie subsidie- en tarievenbeleid: dit college zorgt ervoor dat toezeggingen niet twee jaar 

op uitvoering hoeven te wachten. 
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 De Topsportnota is tot morgen in de inspraak. De reacties en de reacties van de raad worden 

meegenomen. Het aantal prioritaire sporten zal breder worden gesteld dan in de conceptnota. 

Het college en niet de raad stelt de nota vast, het is nl. een uitwerking van de sportvisie. 

 Outdoor gyms voor ouderen en bewonersinitiatieven: er komt een visie op de openbare ruimte, 

daarin gaat het ook over ouderen. Bekeken wordt of het instrument outdoor gyms effectief is 

voor ouderen om hen tot meer bewegen te verleiden. 

 Predicaat sportieve school: de schoolbesturen moeten hiermee akkoord gaan, tot nu toe waren 

dat er twee. Er is geen maximum aantal. De wethouder wil vaart zetten achter de overleggen 

met schoolbesturen hierover. 

 Sportpas: de wethouder zegt toe dat er in januari 2013 een preadvies komt. 

 Het Meerjaren Investering- en Onderhoudprogramma wordt ter visie gelegd. 

 Het onderzoek klanttevredenheid bij verenigingen over de sporthallen komt begin 2013. 

 De vraag van de SP, sport voor mensen met weinig geld: de intentie is iedereen te laten 

sporten. De nota Armoedebeleid gaat erop in. De wethouder zegt er nog meer op te zullen 

letten. 

De voorzitter: 

 Op verzoek van mw. Van der Vegt wordt de definitieve Topsportnota geagendeerd voor de 

commissie. 

 

De voorzitter sluit de vergadering om 18.20 uur. 


